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Absolvent: Rozhovor s Ing. Uhlířovou
Již od začátku dubna probíhá na Univerzitě Karlově v Praze program přednášek a kurzů v rámci projektu Absolvent.
Projekt Absolvent vznikl na Univerzitě Karlově již v roce 1998. Jeho cílem je oslovit zejména budoucí absolventy UK,
snaží se je co nejlepším způsobem připravit na vstup do pracovního procesu. Mezi formy pomoci studentům patří www
portál Absolvent, profesní poradna Informačně-poradenského centra UK a zejména cyklus přednášek a kurzů.
Ing. Lenka Uhlířová je studentkou doktorského studia Ústavu životního prostředí na Přírodovědecké fakultě Univerzity
Karlovy v Praze a zároveň působí jako asistent na Katedře aplikované geoinformatiky a kartografie stejné fakulty.
Zúčastnila se kurzů v rámci projektu Absolvent – Rétorický trénink (Prezentační dovednosti) a Projektové řízení. Proto
s ní byl veden na toto téma krátký rozhovor.
Odkud jste se o kurzech dozvěděla?
O kurzech jsem se dozvěděla z infosystému PřF UK, který zaměstnance a studenty této fakulty informuje o veškerých
novinkách a akcích pořádaných na UK. Nechybí zde ani přehled kurzů a přednášek v rámci akce Absolvent. Osobně si
myslím, že informovanost o těchto přednáškách a kurzech je na dobré úrovni.
V čem Vám byly tyto kurzy, které jsou navíc pořádány pro studenty UK zdarma, přínosem ve Vašem profesním
zaměření?
Každý z těchto kurzů byl přínosem. Velkým zážitkem pro mě byl Rétorický kurz (Prezentační dovednosti), byl velmi dobře
připraven, oceňuji aktivní přístup paní lektorky Špačkové ke studentům. Je vhodný zejména pro studenty, kteří se chystají
ve svém dalším působením vstoupit na akademickou půdu, chystají se přednášet a uvažují o interním doktorandském
studiu.
Čím Vás konkrétně oslovil kurz Projektové řízení?
Mám předchozí zkušenosti ze zahraničí, absolvovala jsem pětiměsíční stáž u Evropské komise v Bruselu, kde moje
práce spočívala v hodnocení návrhů i hotových projektů vědy a výzkumu v rámci EU.
Právě navrhováním a řízením projektů se kurz Projektové řízení zabýval, navíc zde byly představeny softwarové
produkty, které se dají v managementu projektů využít. To pro mě byla novinka s velkým přínosem.
Jakou myslíte, že kurzy mají hodnotu a jak jste byla spokojena s jejich kvalitou?
Myslím, že kurz by měl hodnotu v řádu několika tisíc korun, pokud by byl pořádán na komerční bázi. Pro studenty UK je
pořádán zdarma, proto je to pro ně jedinečná šance se něčemu novému přiučit. Kurzy byly opravdu velmi profesionálně
zpracovány, zohledňují úroveň absolventa pátého ročníku. Přestože jsou zdarma, nelze jim po kvalitativní stránce nic
vytknout. Myslím si, že i z tohoto důvodu by si zasloužily o něco větší navštěvovanost z řad studentů. Těchto kurzů se ve
větší míře zúčastnili lidé, kteří už měli za sebou nějaký druh praxe ve svém oboru, možná absolvovali i výběrové řízení.
Tito lidé mají lepší přehled o situaci na trhu práce, proto také dokáží lépe využít informací z těchto kurzů. Nicméně je
třeba dodat, že ostatními studenty jsou tyto kurzy neprávem opomíjeny, neboť informace získané z těchto přednášek a
kurzů využijí nejen v budoucí praxi, ale i v závěru studia při psaní a obhajobě diplomové či bakalářské práce.
Rozhovor je převzat z Informačně-poradenského centra UK


